
                 
                                Verslag vergadering milieuraad. 
  
                  

                                                             06 /02 /2020 

 

 

 
Plaats: OC Lichtaart 
Uur: 20.00 – 22.00 uur 
 
Aanwezig: Jef Diels, Dirk Potters, Zaity Kamarulzaman, Jan Geudens, Herman Wens, Jef 
Embrechts, Josephine Meeuwssen, Anny Helsen, Greet Van Sas, Paul Vernelen 
Hilde Versmissen, Gert Storms 

Verontschuldigd: Jef Van Eyck, Raymonda Van Goitsenhoven, Frans Smets, Herman Van 

Oeckel 
 
 
De voorzitster heet iedereen welkom en geeft de deelnemers de gelegenheid zich voor te 
stellen aan mekaar. 
De voorzitster legt uit hoe de vergaderingen vanaf heden zullen verlopen: 

- Eerste deel: adviezen op vraag van de gemeente of op initiatief van de mr 
- Tweede deel: allerlei (varia) onderwerpen aangedragen door de leden of door 

inwoners. 

Het is niet de bedoeling de administratie extra te belasten. De varia zullen door de leden 
voorbereid worden. Deze onderwerpen kunnen in een volgende vergadering leiden tot een 
advies.  
De schepen benadrukt dat ‘advies geven’ de kerntaak is. Van de andere kant willen we ook 
wel met mekaar van gedachten wisselen over onderwerpen die de burgers belangrijk 
vinden. 
Hilde benadrukt dat, wanneer men zaken opmerkt die het milieu (kunnen) schaden, men 

dat best onmiddellijk meldt aan de milieudienst of aan info@kasterlee.be . 
 
 

1. Overlopen en goedkeuring vorig verslag. 
 
Het verslag wordt goedgekeurd. 
Jef Diels laat opmerken dat hij na de vergadering een nota had bezorgd met opmerkingen 
bij de lezing door Kris Rombouts. Twee opmerkingen werden opgenomen in de agenda van 
deze vergadering (5.4 en 5.6). Deze opmerking van Jef werd niet opgenomen:  

- ‘Bijna alle dennenbossen vervangen door gemengd loofhout resulteert na lange tijd 
in eentonige eikenbossen. Dat is onaanvaardbaar. Zuivere dennenbossen zijn de 
biotoop van ransuilen, goudhaantjes, eekhoorntjes, chanterellen en andere 
paddenstoelen.’ 

Leden van de vergadering beklemtonen dat het niet de bedoeling mag zijn om alle 
dennenbossen te doen verdwijnen maar meer diversiteit is wel gewenst. De discussie over 
het vervangen van dennen door loofbomen en heide is al veelvuldig gevoerd en kan wellicht 
op een latere vergadering terug opgenomen worden.  
Hilde meldt dat er een paaswandeling is gepland op 4 april in het gebied Tielenheide – 
Caliebeekvallei o.l.v. Kris Rombouts. Wie nog met vragen zit kan die daar stellen. 
 

2. Voorstel statuten en huishoudelijk reglement. 
De administratie en Dirk hebben enkele opmerkingen bij het huishoudelijk reglement. Die 
worden opgenomen als wijziging aan de hhr: zie bijlage. 

 
3. Bermbeheer. Advies op vraag van het gemeentebestuur. 
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De gemeente staat in voor het onderhoud van wegbermen langs de openbare weg. Het 
onderhoud gebeurt volgens het bermdecreet, d.w.z. een eerste maaibeurt vanaf half juni en 
een tweede maaibeurt vanaf half september met uitzondering van afwijkingen in het 
bermbeheersplan. Het maaisel wordt verwijderd van alle bermen. Het doel van deze 
werkwijze is een verarming van de bodem, waardoor zich meer planten- en diersoorten 

kunnen ontwikkelen.  
Bermen gelegen in bebouwd gebied vallen niet onder de toepassing van dit besluit. In 
Kasterlee wordt daar een eerste keer gemaaid voor 15 mei omwille van de veiligheid, het 
zicht op de baan. Voor 17 september gebeurt er een maaibeurt om houtgewas te beperken. 
Op vraag van Bart Sas boog de gemeenteraad zich in november over het ecologisch 
onderhoud van bermen. 
Ecologisch bermbeheer beoogt een bloem- en soortrijke berm te krijgen door een aangepast 

maaibeheer met daartoe geschikt materieel en zonder bestrijdingsmiddelen. Je krijgt een 
waardevolle bloemrijke berm en een grote diversiteit in fauna o.a. vlinders, bijen en andere 
insecten.  
De bemerking wordt gemaakt dat er omzichtig dient omgegaan met ophoging omdat het 
regenwater anders op straat vloeit. 
Jef geeft het voorbeeld van een geslaagd ecologisch bermbeheer langs de baan van Tielen 
naar Zevendonk; dankzij latere maaibeurten is de zeldzame Blauwe Knoop daar ver 

verspreid geraakt wat een schitterend uitzicht geeft. 
Een ecologisch bermbeheerplan omvat: 

- een inventaris van de bermen langs de gemeentewegen in beheer van de gemeente 
- de aanduiding van het type vegetatie, de breedte en de waardering van de bermen 
- de concrete uitwerking van het beheer met de technische aspecten en kaarten 

De huidige inventaris van zeldzame of vermeldingswaardige planten in bermen is 15 jaar 

oud. De milieuraad vraagt om eerst een nieuw inventaris te maken om daarna een gegrond 
advies te kunnen geven.  
Dirk biedt aan om met de vrienden van Natuurpunt een inventaris te maken van zeldzame 
planten in de bermen. Ook andere vrijwilligers zouden ingeschakeld kunnen worden om zo’n 
lijst te maken. 
Daarna dient bekeken welk beheer er moet gevoerd worden om deze bermtypes te 
behouden of op te waarderen. 
Bij het uitwerken van de concrete beheermaatregelen dient naast de ecologische 
doelstellingen echter ook rekening gehouden met de technische en financiële haalbaarheid 
van dit ecologisch beheer.  
We bereiden deze zaken voor om dan een definitief advies te geven. 
 
 

4. Varia (o.a. vragen die bij de secretaris of de voorzitter toekomen) 

 
5.1. Zwerfvuil (één van de grootste ergernissen onder de burgers) 
 

Grijze vuilzaken restafval blijven zeker nog dit jaar. Kasterlee wordt in West-Vlaanderen als 
voorbeeld genomen dat het kan (grijze zakken) als men het goed organiseert. 
Nieuw containerpark: bodemonderzoek is lopende. 
 

a. Actie Mooimakers: info door deelnemende vrijwilligers 
b. Vraag aan gemeente: aantal (GAS-)boetes tijdens de handhavingsweek? 
c. Sluikstorten. Vraag aan gemeente: aantal GAS-boetes in 2019? 
d. Vraag aan de aanwezigen: vuilnisbakkenplan opmaken?  

Uitgesteld wegens tijdsgebrek. 
 
 

5.2. Open ruimte; vraag aan bestuur 
 

Subsidie beheer open ruimtes. De nieuwe Vlaamse regering heeft voor de steden en 
gemeenten een financieringslijn opengesteld voor het beheer en de vrijwaring van 



de open ruimte. De gemeenten ontvangen hieruit vanaf 2020 tot en met 2025 een 
jaarlijkse subsidie. Waaraan zullen extra middelen besteed worden? 

Uitgesteld wegens tijdsgebrek. 
 
 

5.3. Waterbuffering. Waar ? Plannen ? Vraag aan bestuur. 
 
0phoging grond in Lichtaarts Broek. Het ophogen van terrein heeft een grote impact 
op bodemkwaliteit, waterhuishouding, fauna en flora.  
De milieupolitie heeft een PV opgesteld. 

 
5.4. Vraag aan de leden: fiets-o-strade langs spoorweg in Tielen of behoud 

natuur? 
Uitgesteld wegens tijdsgebrek. 

 
 
5.5. Worden de 2 kolossale robinia’s (witte of valse acacia’s), rechts van de weg 

Tielen-Zevendonk bedreigd?  
Deze bomen bevinden zich op militair domein. Jef vreest dat zij zullen verdwijnen omdat dit 
veel gebeurt met acacia’s. Vraag is om deze bomen op te nemen in het beheersplan. We 
zullen de vraag aan Kris Rombouts stellen op 4 april.  
 

5.6. Vraag aan het bestuur: de gemeente verkoopt beboste bouwgronden langs de 
Herentalsebaan en in de villawijk. Tast dit het groene karakter van de 
gemeente niet aan? 

Uitgesteld wegens tijdsgebrek. 
 

 
5.7. Hoe meewerken bij de verwezenlijking van het Bomencharter ? 

 

De gemeente Kasterlee heeft in december het ‘Bomencharter’ ondertekend. Dat kunnen we als 

milieubewuste vrijwilligers luid toejuichen. We kunnen allicht ook meewerken om de 

doelstelling te bereiken. 

Via het Bomencharter engageren steden en gemeenten zich om een bepaald aantal bijkomende 

bomen ('het streefdoel') te bekomen op het grondgebied van de stad/gemeente. Het 

Bomencharter vormt dus een instrument om meer bomen te bekomen in Vlaanderen. Op die 

manier staat het Bomencharter symbool voor de collectieve strijd die we voeren tegen de 

klimaatopwarming. De telling van het aantal geplante bomen vormt een wezenlijk onderdeel van 

het Bomencharter. 

Het Bomencharter heeft betrekking op de periode 2019 - 2024. 

Alle bomen die geplant worden vanaf 1/1/2019 tot 31/12/2024 worden opgenomen in de telling. 

Op die manier wordt het Bomencharter maximaal geënt op de bestuursperiode van de lokale 

besturen. 

 

De plechtige ondertekening van het Bomencharter Vlaanderen gaat door op donderdag 12 maart 

2020 om 13u30 in het gemeentehuis van Puurs-Sint-Amands. 

Het Bomencharter wordt gesteund door BOS+, BBL, Velt, het Centrum voor Botanische 

Verrijking, de Vereniging voor Openbaar Groen, de Vlaamse Bosgroepen, ByeByeGrass, Trees 

For Climate, Martin Hermy (Em. Professor in Natuur- en Groenbeheer) en Fietsberaad 

Vlaanderen. 

Alle bomen die geplant worden op het grondgebied van de gemeente/stad worden meegenomen 

in de telling. 

Deze bomen kunnen geplant worden door het lokaal bestuur, door andere instanties (bv. 

Natuurpunt, ANB, BOS+, het Centrum voor Botanische Verrijking, VLM, Watergroep, 

bedrijven, scholen,....) en/of door burgers. 



 

Er kwam een voorstel van IOK om 1.001 bomen uit te delen aan particulieren om te planten. Dat 

wordt in 2021 gekoppeld aan ‘Behaag de Kempen’. 

https://www.kasterlee.be/download.ashx?id=20380 

Daarnaast had in december het college van burgemeester en schepenen 2460 bomen extra op 

eigen grondgebied als streefdoel voor Kasterlee gesteld. De milieuraad wenste te adviseren dat 

dit veel meer zou moeten zijn. Op Tikkebroeken alleen al werden er vorig jaar 500 bomen 

geplant en er staan er nog 500 gepland voor het najaar. Hilde bevestigt dat de lat veel hoger zal 

gelegd worden daar een telling van de administratie nu al uitkomt op meer dan 8.000 bomen. 

Een advies is dus niet nodig, wel wordt gevraagd om alle bewoners (meer) te betrekken bij dit 

mooie initiatief.  

Goede aanplantingen zijn in volgorde: spork, lijsterbes, els, niet teveel eik vanwege de 

processierups, … 

Jef geeft als voorbeeld de houtkant aan De Kluis (habitat van de geelgors); hier zou de houthak 

moeten gebeuren in samenspraak met de boswachter (hothakbeheer).  

Ander voorbeeld is de Kempenstraat; hier moeten de Douglassparren van de provincie weg 

omdat ze te groot zijn geworden en gevaar opleveren voor de nabije huizen. Jef pleit in dit 

verband voor meer topsnoei .  

BOS+ daagt Vlaanderen uit om de komende jaren samen niet minder dan 10 miljoen bomen aan 

te planten. De 10-Miljoen Bomendoelstellingen van BOS+ zijn goed voor 2.500 hectare nieuw 

bos in Vlaanderen en ongeveer 5.000 hectare in de tropen. BOS+ is op zoek naar grond, veel 

grond. 

Herman spreekt voor de landbouwers en is bezorgd voor het behoud van voldoende open ruimte 

en landbouwgrond. Men kan ook pleiten voor meer houtkanten met laagblijvende struiken. 

De schepen geeft mee dat de gemeente veel bos in eigendom heeft maar weinig braakliggende 

terreinen. Boscompensatie gebeurt veelal buiten de gemeente. 

 

 

De secretaris       De voorzitster 

 

Paul Vernelen       Greet Van Sas 
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